

المؤتمر البرلماني حول منظمة التجارة العالمية: الندوات عبر الإنترنت في إطار المؤتمر الوزاري الـ 12

الاثنين 8 تشرين الثاني/نوفمبر 2021 – الجمعة 12 تشرين الثاني/نوفمبر 2021

ملخص

في إطار المؤتمر الوزاري الـ 12 لمنظمة التجارة العالمية، سينظم الاتحاد البرلماني الدولي والبرلمان الأوروبي ندوة برلمانية عبر الإنترنت عن التجارة والصحة: وجهات نظر برلمانية بشأن المؤتمر الوزاري الـ 12 وندوة برلمانية عبر الإنترنت عن جدول أعمال مفاوضات منظمة التجارة العالمية في المؤتمر الوزاري الـ 12: نحو التعافي المستدام، اللتين ستعقدان من الساعة 14:00 إلى الساعة 16:00 بتوقيت وسط أوروبا (بتوقيت جنيف) يوم الإثنين 8، والجمعة 12 تشرين الثاني/نوفمبر.

وتعتبر هاتان الفعالتان جزءًا من ممارسة طويلة الأمد - وفقًا لأهداف المؤتمر البرلماني حول منظمة التجارة العالمية لدعم عمل منظمة التجارة العالمية - المتمثلة في تنظيم جلسة برلمانية خلال المؤتمر الوزاري لتقديم وجهات نظر برلمانية لمناقشاته وتوصياته.

وسلّطت جائحة كوفيد-19 الضوء على التحديات المتعلقة بتعزيز الصحة العامة والتجارة العالمية. وهذا يشير إلى ضرورة ضمان الوصول المجاني والعادل إلى الأدوية وتعزيز النمو التجاري الذي يعد المحرك للاقتصادات المزدهرة ومصدر رفاهية المواطنين.

ولذلك يمثل المؤتمر الوزاري الـ 12 لمنظمة التجارة العالمية فرصة لاتخاذ قرارات محددة الهدف لمعالجة الأزمة الصحية والاجتماعية - الاقتصادية الراهنة، التي ينبغي أن تمهد الطريق إلى بيئة مرنة. وستساعد الندوات عبر الإنترنت في حشد دعم البرلمانيين للجهود المذكورة أعلاه.



Parliamentary Conference on the WTO: Webinars in the context of the 12th Ministerial Conference

Monday, 8 November 2021 - Friday, 12 November 2021

Summary

In the context of the 12th WTO Ministerial Conference the Inter-Parliamentary Union (IPU) and the European Parliament will organize parliamentary webinars on Trade and health: Parliamentary perspectives on MC12 and The WTO negotiations agenda at the MC12: Towards a sustainable recovery, which will take place from **14:00 to 16:00 CET (Geneva time) on Monday, 8 and Friday, 12 November.**

These two events are part of a longstanding practice – in accordance with the objectives of the Parliamentary Conference on the WTO to support the work of the WTO – of organizing parliamentary session during the Ministerial Conference to provide parliamentary perspectives to its discussions and recommendations.

The COVID-19 pandemic has highlighted the challenges related to the promotion of public health and global trade. This points to the imperative of ensuring free and equitable access to medicines and promoting trade growth which is the engine of prosperous economies and the source of well-being of citizens.

The 12th WTO Ministerial Conference is therefore an opportunity to make targeted decisions to address the current health and socioeconomic crisis, which should pave the way to resilient environment.

The two webinars will help to garner parliamentarians' support to the aforesaid efforts.